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Tak ako  pre všetkých žia
kov základných a stredných 
škôl na Slovensku, tak aj 
pre klenovské deti sa 4. sep
tembra otvorila brána ich 
školy. Začiatok nového škol
ského roka bol na Základ
nej škole Vladimíra Mináča 
zároveň dobrou príležitosťou 
pre zhodnotenie výchovno 
– vyučovacích výsledkov za 
druhý polrok školského roka 
2005/2006 a tiež motiváciou 
pre nastávajúce obdobie.
Výsledky práce v škol

skom roku 2005/2006 
boli podrobené analýze na 
vyhodnocovacej pedagogic
kej rade, ktorá sa konala 
30.6.2006. Okrem prospe
chu, dochádzky a správania 
žiakov bola prehodnotená 
činnosť pomocných peda
gogických orgánov, činnosť 
počas mimovyučovacích čin
ností,  aktivity v oblasti pro
jektov, materiálno-technické 
vybavenie školy a finančné 

Začiatok nového školského roka
zabezpečenie školy.
Na prvom stupni zo 133 

žiakov prospelo 124 žiakov, 
čo je 93,3%, neprospelo 9 
žiakov, čo je 6,7%, integro
vaní boli 6 žiaci (sú to žiaci, 
ktorí dosahujú menej uspo

kojivé vyučovacie výsledky, 
ale na žiadosť rodičov pokra
čujú v štúdiu na štandard
nej škole, nie sú zaradení do 
špeciálnej školy). 
Celkový priemer na I. stup

ni je 2,15, čo je o 0,15 hor

Základná škola Vladimíra Mináča

V ôsmom čísle Klenovských 
novín sme uverejnili záznam 
z kroniky obce o augusto
vých udalostiach roku 1968. 
Uvádza sa v ňom, že občania 
s uspokojením prijali zmeny, 
ku ktorým došlo vo vrchol
ných orgánoch KSČ a vlády 
ČSSR zvolením A. Dubčeka 
za 1. tajomníka ÚV KSČ a 
armádneho generála L. Svo
bodu za prezidenta republi
ky. 
Udalosti, ktoré nasledova

li, opisuje kronika kriticky. 
Vysvetľuje ich ako „nátlak 
ulice“. Za hlavných pôvod
cov revolučných prejavov 
označuje „reakčné pravi
covooportunistické sily“, 
„masovokomunikačné pro
striedky“, čiže tlač, rozhlas a 
televíziu, ktoré vraj spraco

vali obyvateľstvo. Spomína
jú sa odborári a horkokrv
ná mládež, ktorá si dovolila 
v obci vystúpiť proti miest
nym funkcionárom a žiada
la zo stien kancelárie pred
sedu MNV odstrániť diplomy 
o čestnom občianstve soviet
skych partizánskych veli
teľov. 
Ako skutočne zmýšľali 

občania v tomto období, ilu
struje fakt, že vyše 800 oby
vateľov obce sa za tri hodiny 
podpísalo pod petíciu pro
ti vstupu vojsk Varšavskej 
zmluvy do Československa. 
Vývoj ukázal, že hodnote
nie augustových udalostí 
roku 1968 v obci, zapísané 
v kronike, bolo poznačené 
dobovou propagandou KSČ, 
ktorá sa snažila znevážiť 

spontánne vystúpenie ľudu 
v Československu za zme
nu politických pomerov, za 
socializmus s ľudskou tvá
rou a za dodržiavanie ľud
ských práv. 
Po vstupe vojsk Varšavskej 

zmluvy a po porážke Pražs
kej jari – ako sa tieto udalos
ti nazývali – nasledovali čist
ky v komunistickej strane, v 
politickom živote, vo verejnej 
správe, v oblasti vedy, škol
stva a kultúry. Začalo sa 
dvadsaťročné obdobie „nor
malizácie“, prenasledovanie 
odporcov režimu, vylúčených 
a vyškrtnutých členov KSČ 
a izolácia krajiny od vývoja v 
demokratických štátoch. Až 
nežná revolúcia v novembri 
1989 ukončila tento nenor
málny stav.

(mo)

1968    Čo nebolo v kronike    1968

ší ako v I. polroku a rovna
ký ako v rovnakom období v 
minulom školskom roku.
V piatom až deviatom roč

níku z celkového počtu 100 
žiakov prospelo 95 žiakov, 
čo je 95 %, 4 žiaci neprospeli 
a 1 žiak nebol klasifikovaný.
Celkový priemer na 2.stup

ni je 2,70, čo je o 0,5 lepší 
ako v I. polroku a o 0,1 lep
ší ako v rovnakom období 
minulého školského roka.
Priemerná známka za ško

lu je 2,40.
Hlavnou príčinou nepro

spievania žiakov je celkový 
nezáujem o vyučovanie, ale 
aj nedostatočná domáca prí
prava a pretrvávajúce nedo
statky z nižších ročníkov.
V oblasti vzdelávania kon

cepčná úloha školy bola sta
novená na udržanie prie
mernej známky školy na 
úrovni priemernej známky 
za posledných päť rokov, 
teda 2,50.
Zámer udržania priemer

nej známky sa nám podaril 
dosiahnuť aj napriek tomu, 
že sa zvyšuje počet žiakov, 
ktorí prichádzajú na našu 
školu bez predškolskej prí
pravy a počas štúdia nejavia 
záujem o vyučovanie a tiež 
napriek tomu, že každoroč
ne 20-25% najlepších žia
kov IV. ročníka odchádza do 
osemročného gymnázia.



*11. septembra sa na Ob
vodnom úrade v Rimavskej 
Sobote uskutočnilo škole
nie ku Komunálnym voľ
bám 2006, ktorého sa za 
obec Klenovec zúčastnila 
Ružena Kováčová, pracov
níčka obecného úradu.

*18. septembra sa na Mest
skom úrade v Hnúšti ko
nalo zasadnutie Mikroregi
ónu Sinec – Kokavsko, na 
ktorom bola, okrem iného, 
zhodnotená prezentácia 
mikroregiónu na 33. me
dzinárodnom poľnohospo
dárskom a potravinárskom 
veľtrhu Agrokomplex 2006 
v Nitre. Na tomto stretnutí 
obec Klenovec zastupoval 
starosta obce a zároveň aj 
predseda Mikroregiónu Si
nec – Kokavsko JUDr. Pa
vel Struhár a manažérka 
mikroregiónu Milada Ko
chanová.

*18. septembra sa starosta 
obce JUDr. Pavel Struhár 
v Banskej Bystrici zúčast
nil na pracovnom stretnu
tí Expertnej skupiny pre 
rozvoj vidieka pri Bansko
bystrickom samosprávnom 
kraji, na ktorom hlavným 
bodom rokovania bola ak
tuálna informácia o reali
zácii Návrhu podpory akti
vít regionálneho rozvoja.

*28. septembra sa konalo 
riadne zasadnutie Obecné
ho zastupiteľstva v Klenov
ci, ktoré hodnotilo činnosť 
Obecného úradu v Kle
novci od svojho posledné
ho zasadnutia a zaoberalo 
sa aktuálnymi problémami 
obce.

 (bh)
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Udialo sa ... Začiatok nového školského roka
Dochádzka žiakov sa v 

porovnaní s predchádzajú
cimi rokmi zlepšila, poklesol 
počet neospravedlnených 
hodín. Na prvom stupni bolo 
vymeškaných 6887 hodín, z 
ktorých bolo 519 neosprave
dlnených. Na druhom stup
ni bolo vymeškaných 6329 
hodín a 519 bolo neosprave
dlnených. Súčasný stav sa 
dosiahol vďaka asistentovi 
učiteľa, ktorý každý prípad 
možnej neospravedlnenej 
dochádzky rieši návštevou 
rodičov žiaka, sprostredkú
va ich stretnutie s triednymi 
učiteľmi.  
Správanie žiakov sme hod

notili nasledovne : znížená 
známka druhého stupňa bo
la udelená 19 žiakom, tre
tieho stupňa 5 žiakom za 
narúšanie vyučovacieho pro-
cesu, nerešpektovanie vyu
čujúcich, záškoláctvo, agre

sivitu voči spolužiakom ako i 
vyučujúcim. Znížená znám
ka štvrtého stupňa bola ude
lená za vydieranie a šikano
vanie 2 žiakom.
Hodnotenie priestupkov 

v správaní žiakov, hľada
nie vhodných výchovných 
metód bolo každodenným 
bodom riešenia výchovných 
problémov. Napriek využí
vania skúseností vyučujú
cich realizáciou navrhova
ných opatrení sa nám nedarí 
dosiahnuť optimálny stav 
v dodržiavaní školského po-
riadku. Pravidelné porušo
vanie školského poriadku je 
zo strany tých istých žiakov. 
Robia to zámerne s cieleným 
úmyslom. Prejavy negatív
neho správania sú šikano
vanie, fyzické napádanie, 
provokovanie, verbálne oso
čovanie, nadávanie, vydiera
nie.

V školskom roku 
2005/2006 žiaci v rám
ci mimovyučovacích aktivít 
mali možnosť svoje vedo
mosti rozširovať návštevou 
nasledovných nepovin
ných predmetov: anglický 
jazyk, náboženská výcho
va (evanjelická, katolícka), 
regionálna výchova so zame
raním na vyšívanie, tkanie, 
spracovanie dreva, ľudový 
tanec a spev, hra na heligó
novú harmoniku.
Nepovinné predmety nav-

števovalo 210 žiakov.
V školskom roku 

2005/2006 pracovalo 16 
krúžkov so zameraním na 
šport, vedomostné krúžky 
a oddychovo-rekreačné 
krúžky. Počet zapojených 
žiakov bol 274.
Škola je zapojená do pro

jektov: škola podporujúca 
zdravie a regionálna výcho
va.
V školskom roku 

2005/2006 bola prevede
ná generálna oprava budovy 
školských dielní. V najbliž
šom období je naplánovaná 
výmena parketovej podlahy 
v triedach. Uvedené práce sa 
začnú po získaní finančných 
prostriedkov.
Finančné prostriedky pre 

prevádzku školy v školskom 
roku 2005/2006 boli zabez
pečené.
Na základe uvedeného bolo 

konštatované pedagogic
kou radou, že školský rok 
2005/2006 bol úspešný.

Ján Roman
riaditeľ školy

Úroveň vedomostí žiakov 9. 
ročníka je každý rok moni
torovaná testovaním celo
plošne na všetkých základ
ných školách v Slovenskej 
republike. MONITOR 9 (M-9) 
je spôsob, ktorým sa zisťuje 
úroveň vedomostí žiakov 9. 
ročníka z jazyka slovenské
ho a matematiky. Výsledky 
M-9 niektoré stredné školy 
berú do úvahy ako alterna
tívu za prijímacie skúšky. Je 
pravdepodobné, že výsled
ky M-9 v krátkej budúc
nosti budú rozhodujúce pre 
prijatie žiaka na strednú 

školu. M-9 je jediný spôsob 
celoslovenského zisťovania 
vedomostí žiakov, preto aj 
na našej škole sa mu venu
je nemalá pozornosť tak zo 
strany vyučujúcich ako i zo 
strany žiakov. 
V tabuľkovej časti uvádza

me úspešnosť našich žiakov 

v porovnaní s úspešnosťou  
v rámci SR.
Úspešnosť žiakov našej 

školy je v tom, že dosiahli 
vyššiu úroveň ako je celoslo
venský priemer. Náš najús
pešnejší žiak v matematike 
dosiahol 93,3 % úspešnosť, 
v jazyku slovenskom 96,7 

% úspešnosť.  Tieto výsled
ky hovoria o tom, že žiaci z 
našej školy odchádzajú na 
strednú školu dobre pripra
vení pre ďalšie štúdium. Za 
čo patrí poďakovanie vyu
čujúcim.

Ján Roman
riaditeľ školy

Matematika Jazyk slovenský

Priemerný počet bodov školy 23,5 25,5
Priemerný počet bodov v rámci SR 18,4 24,4
Priemerná percentuálna úspešnosť školy 78,2 % 84,4 %
Priemerná percentuálna úspešnosť v rámci SR 61,4 % 81,2 %

Monitor vedomostí  ž iakov

(dokončenie z 1. strany)

Hodina regionálnej výchovy na Základnej škole Vladimíra 
Mináča
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V dňoch 27. augusta až 2.  
septembra Národné osve
tové centrum v Bratislave 
a Folklórne združenie Čes
kej republiky zorganizo
vali medzinárodnú detskú 
tanečnú dielňu. Zastrešila 
ich prekrásna „stovežatá“ 
Praha. 16 detí zo Sloven
ska a Čiech mali možnosť 
za týždeň  naštudovať tance 
z regiónov Slovenska, Čiech 
a Moravy.  Boli to tanečné 
páry z folklórnych súborov 
Mladosť z Klenovca, Koka
van z Kokavy nad Rimavi
cou, Maguráčik z Kežmarku, 
Malý Vtáčnik z Prievidze, z 
detského súboru z Dlhého 
Klčova, Šafránek z Jablon
ca nad Nisou, Ostravička 
z Frídku-Místku. Náš det
ský folklórny súbor Mladosť 
reprezentovali Silvia Ostri
cová a Martin Benco.
Každý tanečný pár si do Pra

hy priniesol nahrávku svojej 
tanečnej kompozície, ktorú 
predviedol svojim spoluta-
nečníkom v tanečnej diel
ni, ale i na Medzinárodnom 
folklórnom festivale Pražský 
jarmark. Okrem naštudova
ných tancov z domu denne 
venovali 6 hodín ľudovému 
tancu s tanečnými pedagóg

mi Slovenska i Čiech v pre
krásnom Dome mládeže v 
pražskom Karlíne. V tom
to prekrásnom prostredí sa 
učili českú polku s vedú
cou detského súboru Kyti
ce z Prahy, vedúca folklór
neho súboru Ostravička z 
Frýdku–Místku ich učila 
valašské tance, metodik pre 
folklór Podtatranského osve
tového strediska a vedúcich 
DFS Maguráčik z Kežmar
ku Juraj Švedlár  Goralskú 

polku a odborná pracovníč
ka Gemersko-malohontské
ho osvetového strediska v 
Rimavskej Sobote a vedú
ca DFS Mladosť z Klenovca 
Stanislava Zvarová tanečné 
motívy stredného Gemera 
ako i klenovskú Rontouku.
Počas pobytu v Prahe ok-

rem tancovania mali vyplne
ný voľný čas návštevou zoo
logickej záhrady, keramickej 
dielne, kde si sami mohli 
vyskúšať pracovať s hlinou. 

Veľkým zážitkom bolo stret
nutie s mímom, ktorý im dal 
základy pantomímy, a tiež 
návšteva večernej Prahy  a 
jej historických pamiatok.
Okrem tohto programu 

sa každý večer dva páry 
predstavili svojím párovým 
tancom na medzinárodnom 
festivale Pražský jarmark 
a na záver tanečnej dielne 
predviedli v hodinovom pro
grame v sobotu popolud
ní na tomto festivale všetko 
to, čo sa spoločne za týždeň 
naučili. Všetkým žiarili oči 
radosťou z krásneho zážit
ku a veľkolepého aplauzu 
pražských divákov.
Veľkú radosť im spôso

bila i správa, že sa o rok, v 
prvý júlový týždeň, táto istá 
zostava účastníkov tanečnej 
dielne stretne v Tatranskej 
Štrbe, kde okrem už  nauče
ných tancov predvedie i ďal
šie,  ktoré sa opäť spoločne 
naučia.
Mne záverom zostáva dú-

fať, že organizátori tohto 
zaujímavého podujatia budú 
naďalej hľadať zdroje, aby 
sa deti mohli rozvíjať v tej
to oblasti a hlavne aby čím 
viac detí, ktoré sa venujú 
tancu, malo možnosť také
ho jedinečného a krásneho 
zážitku.

(sz)

Klenovskí tanečníci v Prahe

Obyvatelia našej obce pat
ria medzi tých šťastlivcov, 
ktorí už od roku 1998 môžu 
sledovať televízne vysielanie 
prostredníctvom káblového 
televízneho rozvodu. Isto si 
všetci dobre pamätáme, ako 
sme netrpezlivo očakávali 
kedy budeme konečne zapo
jení na káblový televízny prí
jem. S radosťou sme sledo
vali neustále rozširujúci sa 
počet televíznych staníc, 
ktoré sme mohli sledovať. 
Dnes obsahuje naša káb
lová televízia toľko progra
mov, že aj náročný divák si 
môže vybrať z bohatej ponu
ky svoje obľúbené relácie v 
našom i v cudzích jazykoch. 
Už si ani nevieme predsta
viť, keby sme znova mali sle
dovať televízny program len 
dvoch – troch staníc.
Napriek tomu sa zdá, že 

v poslednom čase nadše
nie z káblovej televízie ako
by opadlo a nastávajú urči

té problémy. Prvý vznikol na 
jar tohto roku, keď sa vzdal 
svojej funkcie osvedčený 
servisný technik Ján Sihel
ský. Je len na škodu, že ani 
po dlhom hľadaní sa nena
šiel vhodný občan Klenov
ca na túto funkciu. Súčas
né riešenie isto spôsobuje 
určité problémy pri zabez
pečovaní pružných opráv 
televízneho vysielania. Ďalší 
problém existuje pre slabú 
alebo žiadnu informovanosť 
občanov o zmenách v tele
víznych programoch káblo
vého rozvodu.
V budúcnosti by sa žia

dalo oživiť činnosť rady pre 
káblovú televíziu, ktorá by 
mala uskutočniť prieskum 
prostredníctvom anketo
vých lístkov, ktorý by mal 
byť zameraný aspoň na tieto 
oblasti: 
1. Zistiť sledovanosť jednot
livých televíznych staníc, 
ktoré by sa podľa sledova

nosti dali prípadne  meniť.
2. Zistiť záujem o možnú 
rozširujúcu ponuku ďal
ších televíznych staníc. 

3. Zistiť ochotu jednotli
vých abonentov o zvýšenie 
poplatku pri prípadnom 
rozšírení vysielania o jed
notlivé stanice.
O výsledky ankety by sa v 

budúcnosti bolo možné opie
rať pri zmene a rozširovaní 
káblového vysielania, aby 
sa program nemenil podľa 
záujmu úzkej skupiny ľu
dí, prípadne jednotlivca, ale 
podľa záujmu väčšiny užíva
teľov – poplatníkov televízne
ho vysielania. Tým sa zabez
pečí ešte väčšia spokojnosť 
našich občanov s existujú
cim televíznym vysielaním, o 
čo by malo predovšetkým ísť 
aj prevádzkovateľom našej 
káblovej televízie.

Slavomír Hruška

Klenovskí tanečníci v pražských uliciach

Ako ďalej, káblová televízia? Folklórne
vystúpenia

*27.8 - 2.9.2006 sa kle
novskí tanečníci zú-
častnili medzinárodnej 
tanečnej dielne v Prahe 
(podrobnejšie informácie 
prinášame v samostanom 
článku).

*2.9.2006 Mgr. Peter 
Chmelko, Ján Vrbinský a 
Peter Brádňanský repre
zentovali FS Vepor na 
dožinkoch v prímestskej 
časti Egra (Maďarsko).

*9.9.2006 sa primáš 
ĽH FS Vepor Ján Deme 
zúčastnil na súťaži pri
mášov Cinka Panna, kde 
obsadil 2. miesto.

*21.9.2006 ĽH FS Vepor 
vystupovala na Kurinci.

*22.9.2006 FS Vepor vy
stúpil pri spomienke na 
Ivana Krasku na Luko
vištiach.

Jaroslav Zvara



Po receptoch na prípra
vu dnes už ojedinelých 
jedál ako sú  krompľaníky, 
pargálky a zapražený čír, 
ktoré sú také  nenáročné na 
prípravu, že si ch v minu
losti dokázali pripraviť aj 
drevorubači v ďalekých kle-
novských horách sa Zu
zana Medveďová s 
Annou Mlkví-
kovou pri 
s e p t e m 
b r o v o m 
výbere roz
hodli vrátiť 
k niečomu 
sladšiemu. 
Iste si spo-
mínate na ich sladkosť 
-  makovú štrúdľu, ktorej 
príprava si určite vyžaduje 
aj nemálo zručnosti, vytrva
losti a majstrovstva. V tom
to čísle Klenovských novín 
však dali zelenú jednodu
chosti a „upiekli“ určite 
jednu z najstarších dobrôt, 
aké sa v Klenovci pripra
vovali a to aj pri význam
ných rodinných udalos
tiach. No a keby mala táto 
dobrota možnosť súťažiť v 
jednoduchosti, určite by vy

hrala. A to nielen pre jed
noduchý názov – Kolieska 
a ešte jednoduchší postup, 
ale najmä pre  minimálne 
množstvo surovín, ktoré na 
jej prípravu potrebujeme. 
Posúďte sami.

Kolieska
„Najskôr zamies

ime pol ki
la hladkej 
múky so  
š m a l c o m 
(bravčovou 

m a s ť o u ) 
a trochou 
soli. Šmal-

cu musí byť 
toľko, aby bolo cesto dobré. 
Potom ho rozváľkame asi na 
pol centimetra,  pohárom 
vykrajujeme kolieska a 
upečieme ich. Po upečení 
ich obaľujeme v práškovom 
cukre.“
Na záver nám Anna Mlkvík

ová ešte prezradila, že tento 
jednoduchý starodávny re
cept je od Janky Vrbinskej, 
ktorá patrí k najstarším 
obyvateľom našej obce.

(bh)

Král iky
V októbri pokračuje obdo

bie pĺznutia dospelých krá
likov a králikov uliahnutých 
v marci. Mláďatá, ktoré sa 
uliahli v auguste, v tom
to období odstavíme. Ďalej 
pokračujeme v príprave 
králikov na výstavy. S krá
likmi častejšie manipu-
lujeme, aby si zvykli 
na prítomnosť ľudí a 
vymieňame im podstielku, 
aby mali stále suché 
prostredie. Pred 
výstavou im va
tou vyčistíme 
uši a okolie 
p o h l a v n ý c h 
o r g á n o v , 
prečešeme srsť 
a ostriháme pazúriky. 
Srsť znečistenú močom 
môžeme králikom vyčistiť 
peroxidom vodíka. Nakoľko 
nie je možné v súčasnej do
be zvieratá posielať poštou 
ani železničnou dopravou, 
prinášame ich vo vyhovu
júcich prenoskách na výsta
vu osobne. Pri plánovaní 
štyroch vrhov sme v októ
bri skončili s plemenitbou a 
hlavné úsilie zameriavame 
na skončenie výberu ple
menného materiálu. Na 
základe ocenenia dosiah
nutého na výstave a kon
troly úžitkovosti vyberáme 
králiky pre budúcu chovnú 
sezónu. Pri zmene plemen
níka (samca) sa snažíme 
zabezpečiť také zviera, ktoré 

má predpoklady zlepšenia 
kvality chovu, nesmie mať 
podobné chyby ako chovné 
samice a musí byť typickým 
predstaviteľom svojho ple
mena. V októbri sa končí 
zber okopanín na zimu a v 
podstate aj prechod zo ze
leného krmiva na suché. 

Zvieratám určeným na 
výstavy zaraďujeme do 
kŕmnej dávky krmivá 

s dostatkom tukov, 
vitamínov a mine-

rálnych látok. 
Vzhľadom na 

možnosť výsky
tu prvých mrazov 

sa snažíme zber oko
panín urýchliť, aby 

nezamrzli. V chove 
králikov využívame 

ako krmivo opadané jad-
rové ovocie, s výnimkou 
mäkkých hrušiek a postrie-
kaného ovocia. Rovna
ko využijeme vytriedenú 
koreňovú zeleninu pričom 
dbáme, aby bola dokona
le zbavená zeminy. Krá
likom určeným na konzum 
podávame osobitne mrk
vu, ovos, suchý odpadový, 
ale plesňami nenarušený 
chlieb. Všetkým králikom 
predkladáme do zásoby 
seno, ako zdroj dôležitých 
minerálnych látok a vlák-
niny potrebnej k správne
mu priebehu trávenia, na
jmä pri vyšších dávkach 
šťavnatých krmív.
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Október

Meteorologická charakte
ristika: Zber úrody je v pl
nom prúde a o chladné po
časie už nie je núdza. Po
kračuje znižovanie priemer
ných teplôt a to v rozmedzí 
od +50 C až do +900 C. Prie
merné množstvo zrážok zo
stáva v rozmedzí od 60 až do 
80 mm vodného stĺpca.
- Po zbere ovocia obnovuje
me na kmeňoch kôstkovín 
lepové pásky. Týmto za
braňujeme bezkrídlym sa
mičkám piadivky jesennej 
dostať sa po kmeni stro
mu do koruny a tam na
niesť    vajíčka. V prípade, 
že sme na kmene jabloní 
dali lepové pásky, tak ich 
teraz odstránime a spáli
me. Týmto zničíme veľkú 

časť rôzneho štádia škod
livého hmyzu.

- Po zbere ovocia nezabú
dame na vyčistenie plochy 
pod ovocnými stromkami 
od všetkého napadaného, 
červivého a zhnitého ovo
cia. Zo stromov odstraňu
jeme zaschnuté moníli
ové plody, ktoré sú pevne 
prichytené na konárikoch 
ovocných stromkov, lebo 
sú zdrojom nákazy na bu
dúci rok. Moníliové plo
dy môžeme odstrániť aj s 
kúskom konárika.

- Koncom októbra je vhod
ný termín na ničenie voš
ky krvavej na stromkoch. 
Vošku krvavú objavíme 
ako malé chumáčiky vaty 
na konárikoch. Na chemic
kú ochranu použijeme na

pr. SUMITHION SUPER v 
0,1 %-nej koncentrácii. Do 
postrekovej kvapaliny je 
potrebné pridať zmáčadlo.

- Október je aj mesiacom, 
kedy vysádzame jesenné 
druhy cesnaku. Pred vý
sadbou je potrebné ho na
moriť proti hubovitým cho
robám. Na morenie môže
me použiť napríklad FUN
DAZOL v 0,2 %-nej kon
centrácii, to znamená 5 g 
prípravku do 2,5 litra vody. 
V tomto prípravku  nechá
me močiť vytriedené strúč
ky cesnaku asi 30 minút. 
Takto pripravenú sadbu 
môžeme ihneď vysadiť. V 
prípade, že to nie je mož
né ihneď vysádzať, tak ho 
musíme nechať vysušiť.

UPOZORNENIE: Pri prípra
ve ochranných roztokov je 
potrebné riadiť sa návodom 
výrobcu.

Poznámka: V súčasnosti 
sú zamorené výsadby strom
kov, hlavne marhúľ, višní, 
ale aj jadrovín hubou MO
NILIA. Táto huba prežíva zi
mu na konárikoch a na mu
mifikovaných plodoch, kto
ré zostávajú na stromoch. 
Na jar napádajú kvety, listy 
a mladé konáriky. K infekcii 
dochádza hlavne vtedy, keď 
je v období kvitnutia vlhké 
počasie (listy zostávajú vlh
ké po dobu viac než 15 ho
dín) a teplota je pod 130 C. 
Na jeseň je to hlavne v obdo
bí dozrievania plodov a tu je 
hlavným roznášačom hmyz, 
napr. osa. Z tohto dôvodu 
je potrebná v tomto obdo
bí mechanická ochrana a to 
odstraňovanie napadnutého 
ovocia a jeho spálenie alebo 
zakopanie  do zeme.

Jaroslav Jáchim st.

Kalendár chovateľa - október Z kuchyne našich starých 
mám

Rudolf Kaštan
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Napriek všeobecnému ná
zoru, že artritída postihuje 
starších ľudí, zvyčajne sa 
objavuje v pomerne mladom 
veku. Každý, kto trpí artrití
dou, vám potvrdí, že bolesť 
a stuhnutie spôsobené tým-
to ochorením ochromia člo-
veka, tak veľmi, že sa cí
ti oveľa starší. Artritídu 
nemožno liečiť, ale možno ju 
viacerými spôsobmi zmierniť 
alebo dokonca odstrániť 
jej príznaky. Osteoartritída 
zvyčajne postupuje poma
ly, jedného dňa vás zaskočí 
bolesť v prstoch alebo bude
te mať také stuhnuté kolená, 
že len s ťažkosťami vstanete 
zo stoličky. Tento druh ar
tritídy, ktorý sa vyznačuje 
opotrebovaním kĺbov a kos-
tí je zvyčajne dôsledkom 
stenčenia chrupavky a trenia 
kostí o seba. Nepreťažujte sa, 
menšie kĺby nie sú také silné 
ako väčšie a príliš veľká záťaž 
môže časom vyvolať bolesť a 
obmedziť pohyblivosť. Keď 
máte bolesti, nič vás neu-
pokojí viac ako horúci kúpeľ, 
pretože teplo uvoľňuje svaly 

Chráňte sa pred artrit ídou
a zlepšuje prietok krvi do 
postihnutých oblastí. Usiluj-
te sa to miesto zohrievať 
trikrát denne dvadsať minút. 
Do uteráka zabaľte termo
for či iný ohriaty predmet a 
jednoducho ho priložíte na 
bolestivé miesto. Viete, že? 
Množstvo voľne predajných 
krémov obsahuje kapsai
cín, látku nachádzajúcu sa 
v štipľavej paprike. Rýchlo 
odstraňujú bolesť v kĺboch 
– acylpyrín, ibuprofen ale
bo paracetamol. Nesprávne 
držanie tela môže vyvolať aj 
silné bolesti, dávajte si pre
to pozor či sedíte alebo sto
jíte rovno. Dôležité je sedieť 
a stáť tak, aby ste mali 
kosti v rovnováhe a aby sa 
nevychyľovali. Nenamáhajte 
kĺby zbytočne, keď týmto 
spôsobom prejdete celé te
lo, zistíte, že ste prekvapivo 
spokojní a uvoľnení. Vyko-
náva sa nasledujúcim spô
sobom: ľahnite si na chrbát 
a niekoľko minút zhlboka 
dýchajte. Dbajte na to, aby 
sa vám brucho pri nády
chu zdvíhalo a pri výdychu 

klesalo. Pomaly napnite 
svaly na nohách a lýtkach, 
niekoľko sekúnd vydržte a 
uvoľnite. Postupujte smerom 
hore a postupne napína
jte a uvoľňujte svaly na 
stehnách, zadku, bruchu, 
rukách, dlaniach a na ple
ciach. Odporúčam robiť to
to cvičenie raz alebo dvakrát 
denne pätnásť minút. 
Strava na pomoc proti 

bolesti. Upravte si stravu, 
jedzte dostatočné množstvo 
zeleniny, ovocia a celozrn
ných výrobkov. Obmedzte 
cukor, soľ, tuky, cholesterol 
a alkohol. Užívanie rybieho 
oleja počas troch mesiacov je 
málo dokázateľné zlepšenie, 
čo sa týkalo citlivosti kĺbov a 
ranného stuhnutia. Zdá sa, 
že účinné množstvo – tri až 
päť gramov nenasýtených 
mastných kyselín (por
cia lososa alebo tuniaka 
dvakrát do týždňa). Užívanie 
prípravkov obsahujúcich 
glukozamín a choudroicín, 
ktoré prirodzene vytvárajú 
ľudské telo, môže zmierniť 
príznaky artritídy a čo je ešte 
dôležitejšie, dokonca viesť 
k skutočnému zlepšeniu. 
Zbavte sa stresu, pretože 

stres môže narušiť imunit
ný systém a vyvolať napätie 
vo svaloch, ktoré artritické 
ataky zhoršujú. 
Oddýchnite si, vyhraďte si 

pravidelné prestávky, aby 
ste znovu načerpali sily. Hoci 
osteoartritída je dôsledkom 
mechanického opotrebenia 
kĺbov, existujú dôkazy, že 
poškodenie kĺbov môžeme 
ovplyvniť. Voľné radikály 
molekuly kyslíka narúšajú 
tkanivo v tele. Na ochranu 
pred voľnými radikálmi 
zvýšte príjem antioxidantov, 
medzi ktoré patria vitamíny 
C a E. Viete, že starí Gré
ci tvrdili, že artritídu spô
sobuje nadmerné množstvo 
moku, ktorý prúdi z mozgu 
do kĺbov? Termín reumatiz
mus pochádza v skutočnosti 
z gréckeho slova prúdenie. 
Viete, že synoriálna tekuti
na, ktorá pôsobí ako maz
ivo kĺbov, má konzistenciu 
vaječného bielka? Viete, že 
plávanie, rýchla chôdza a 
bicyklovanie pomáha znížiť 
riziko ochorenia – osteoar
tritídu? 

Soňa Koncuriaková

(Na budúce: Chráňte sa pred 
cukrovkou)

Takéto a podobné vety bolo 
u nás v Klenovci počuť čas
tejšie v posledný prázdni
nový týždeň. Na pozvanie 
cirkevného zboru Bratskej 
jednoty baptistov nás nav
štívilo 18 lektorov z Birming
hamu, druhého najväčšieho 
mesta Veľkej Británie. Via
cerí z nás mali možnosť nav
štíviť toto veľkomesto v júli 
2005 pri príležitosti Sveto
vého kongresu baptistov, na 
ktorom si baptisti z celého 
sveta (48 miliónov vo vyše 
200 krajinách) pripomínali 
sté výročie založenia Sveto
vého zväzu baptistov. Pri tej
to našej návšteve Birming
hamu sa začala spolupráca, 
ktorá, veríme, neskončila 
tohtoročným Denným ang
lickým táborom.
Počas 5 dní malo 49 zúčast

nených detí a mladých ľudí 
možnosť učiť sa a precvičo
vať svoje vedomosti sveto

vého jazyka č.1 – angličtiny. 
Dopoludňajší program sme 
o 9.00 otvárali spoločný
mi piesňami, bábkarskými 
scénkami a krátkymi biblic
kými príbehmi, ktoré vied
li naši dobrovoľníci z Kle
novca a okolia. Po krátkej 
prestávke nasledovali dve 
hodiny angličtiny, kde sme 
sa podelili do 5 tried podľa 
veku a úrovne znalostí. Po 
obede tábor pokračoval ruč
nými prácami, zvonkohrou, 
rôznymi hrami a športovými 
disciplínami. Popri tom všet
kom bola možnosť využiť 
a rozširovať svoje znalosti 
angličtiny v praxi.
Možnosť stretnúť sa s 

našimi lektormi mali každý 
večer aj dospelí. Aj keď o tie
to stretnutia záujem nebol 
až taký veľký, tí, čo prišli, 
neoľutovali. Po pár dňoch 
dokázali povedať aspoň to 
najdôležitejšie: My name is 

Ján, what is your name? 
Nice to meet you. (Volám sa 
Ján, ty sa ako voláš? Rád 
som ťa spoznal).
Vyvrcholením tábora bol 

program v kultúrnom dome, 
ktorý deti s lektormi pripra
vili na piatok popoludnie. V 
piesňach i scénkach zo živo
ta si ešte raz pripomenuli 
nové anglické slová a ukáza
li tak svojim rodičom a zná
mym, že 5 dní v tábore prini
eslo svoje ovocie. 
Čas na lúčenie s novými 

priateľmi sme mali ešte v 
sobotu dopoludnia pri spo-
ločnej vychádzke do krás
neho okolia Klenovca, pri 
spoločnom obede v prírode a 
na spoločných bohoslužbách 
v modlitebni BJB v Klenovci 
v nedeľu ráno.
Táto vydarená akcia sa 

mohla uskutočniť len vďaka 
obetavosti mnohých ľudí, na 
oboch stranách prípravného 

tímu. V prvom rade tu bola 
ochota 18 Angličanov obe
tovať svoju dovolenku, voľ
ný čas i osobné úspory pre 
dobro niekoho iného. Na 
našej strane sa takýto postoj 
stretol s ochotou rodín z cir
kevného zboru BJB otvo
riť svoje domácnosti pre 
cudzích ľudí, aj napriek prí
padnej jazykovej bariére. 
Ruku k dielu priložili i pán 
starosta Dr. Struhár (zabez
pečenie obedov pre lektorov 
i pomocníkov), pán riaditeľ 
ZŠ Mgr. Roman (poskytnu
té priestory školy) a mnoho 
ďalších jednotlivcov. Všet
kým za ochotu a pomoc 
úprimne ďakujeme!
Veríme, že nadšenie a ra-

dosť, ktorú sme mohli vidieť 
u detí i všetkých dobrovoľní
kov budú mať svoje pokra
čovanie o rok. Využime ten 
čas, aby sme o rok mohli na 
otázku Do you speak Eng
lish? (Hovoríš po anglicky?) 
odpovedať trošku smelšie: 
Yes!

Ján Kováčik, Ben Uhrin

Do you speak English?  Hovoríte po anglicky?
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Milanovo detstvo a  mladosť
Spomienka na nedávno zosnulého JUDr. Milana Kiráľa

JUDr. Milan Kiráľ sa naro
dil 12. februára 1927 v Kle
novci. Študoval na Gymná
ziu v Tisovci a Rimavskej 
Sobote. Vysokoškolské 
štúdium absolvoval na Práv
nickej fakulte Univerzity 
Komenského v Bratislave 
roku 1951. Stal sa právni
kom. Pracoval na ústredných 
úradoch. V osemdesiatych 
rokoch patril medzi popred
ných slovenských legisla
tívcov. Zúčastnil sa aj na 
príprave zákonov v období 
česko-slovenskej federácie. 
Zomrel 26. augusta 2006 v 
Bratislave.
S Milanom Kiráľom som 

sa zoznámil roku 1936 v 3. 
ročníku ľudovej školy, keď 
sme sa po smrti otca presťa
hovali z Hnúšte do Klenov
ca. Chodili sme spolu do 
triedy v škole U Hlôškov. 
Triednym učiteľom nám bol 
Ernest Hlôška, bývalý kan
tor a učiteľ cirkevnej ško
ly. Bol to skúsený pedagóg. 
Vedel pôsobiť aj na žiakov z 
rómskych rodín, ktorí neradi 
chodili do školy. Hovoril im, 
že má čiernu knihu, v ktorej 
vidí, čo robia, preto ho vraj 
neoklamú, čo na nich vždy 
zapôsobilo a snažili sa školu 
riadne navštevovať.
Milan bol dobrý žiak. Rých

lo si osvojoval učivo, pritom 
bol ochotný pomôcť aj iným. 
Rád športoval, hrával futbal 
a pigu, ktorá v tom čase bo
la obľúbená. Využil každú 
chvíľu, aby bol s kamarátmi, 
i keď musel doma od mla
dosti pomáhať a v lete pra
covať na majetku na Cisár
skom. Hrávali sme sa na 
žandárov a zbojníkov. Našim 
najobľúbenejším miestom 
bola záhrada Kurucovcov za 
Rimavou, kde bolo veľa stro
mov a kríkov, v ktorých sa 
dalo dobre skryť. 
V štvrtom ročníku sme 

chodili do triedy, ktorá sa 
nachádzala v budove sta
rej pošty na námestí. Tam 
bol malý školský dvor, takže 
sme sa cez prestávku cho
dili hrať aj do potoka, ktorý 
pretekal námestím. Učil nás 
mladý učiteľ Ján Černák, 
ktorý bol vždy vkusne oble
čený. Nosil módny oblek, 
pekné topánky a doplnky. 
Neodmysliteľnou hračkou v 
jeho rukých bola krátka a 
tenká trstenica, ktorú nieke
dy tiež použil. Napríklad, keď 
skupina chlapcov vedená 

Milanom Ľaudisom vytiah-
la magnetom pierka a ihly 
z výkladu drogérie Korne
la Kalocsayho. Vtedy dostal 
trstenicou aj jeho synovec 
Samo Černák. 
Piatu triedu sme mali v 

škole U Kičíňov. Učil nás 
Ján Tomo, vynikajúci spe
vák a sólista, ktorý účin
koval v Speváckom zbo
re slovenských učiteľov v 
Piešťanoch. Nielen hudobnú 
výchovu, ale aj ostatné pred

mety zaujímavo vyučoval. 
Snažil sa tých, čo išli študo
vať do gymnázia dobre pri
praviť na prijímaciu skúšku 
zo slovenčiny a počtov. Aj po 
rokoch si na neho v dobrom 
spomíname. 
Koniec tridsiatych rokov bol 

veľmi nepokojný. Prejavilo 
sa to aj počas nášho štúdia 
na Gymnáziu v Rimav
skej Sobote. Bývali sme na 
súkromí, lebo dochádzanie 
z Klenovca do okresného 
mesta by sme neboli zvládli. 
Milan býval u Motykovcov. 
Metodej Motyka, bývalý čes

ko-slovenský legionár, bol 
poštmajstrom v Klenovci a 
Kiráľovci bývali vedľa novej 
pošty. Často som Milana 
u Motykovcov navštevoval. 
Počúvali sme u nich roz
hlas, prejavy prezidenta E. 
Beneša a zúrivé vystúpenia 
A. Hitlera. Aj keď sme boli 
mladí a všetkému sme nero
zumeli, mali sme obavy, čo 
bude s nami. Motykovci po 
obsadení južného územia 
Maďarmi museli opustiť nie

Sediaci zľava: Milan Kiráľ a Zora Takáčová, vpredu Ivan 
Lukáč z Rimavskej Soboty, stojaci Július Molitoris a Ľubomír 
Moncoľ (1946)

len Rimavskú Sobotu, ale aj 
Slovensko, keďže ich ako Če-
chov slovenský štát vyhostil 
na Moravu. 
Slovenská časť rimavsko-

sobotského gymnázia sa v 
jeseni 1938 presťahovala do 
Tisovca. Bola umiestnená 
v budovách meštianskej a 
ľudovej školy. Gymnazis
ti mali vyučovanie dopo
ludnia a meštiankári a žia
ci ľudovej školy odpoludnia. 
Boli to ťažké podmienky, ale 
Tisovčania sa prejavili ako 
obetaví hostitelia. Vychádza
li gymnáziu všemožne v 

ústrety. V Tisovci sme boli 
v ústraní vojnového besne
nia. Mohli sme sa nerušene 
venovať štúdiu a mimoškol
skej činnosti.
Do školy sme dochádzali 

autobusom, ktorý po odstú
pení južného Slovenska 
Maďarom začal premávať 
na linke Hnúšťa – Kriváň. Z 
Hnúšte sme do Tisovca ces
tovali vlakom, v ktorom sme 
mali vyhradené dva vozne 
pre školskú mládež. Tu sa 
naše cesty s Milanom rozde
lili. Milan chodil do B- trie
dy a ja do A- triedy, ale po 
rokoch sa opäť spojili. Po 
vojne sme sa obidvaja vrá
tili do rimavskosobotského 
gymnázia, kde sme maturo
vali. Bol som s ním v jednej 
triede spolu s Ľubom Mon
coľom, Jankom Vongrejom, 
Vierou Textorisovou a Zor
kou Takáčovou. Všetci boli 
vynikajúci, nadaní a usilov
ní študenti, najmä Milan. 
Jemu štúdium nerobilo nija
ké problémy. 
Jedna životná skúsenosť 

nás v tom čase všetkých 
zocelila. V auguste 1944 
sme sa dobrovoľne všetci 
chlapci prihlásili do povsta
leckej armády v Klenov
ci. V októbri v tom pamät
nom roku, keď fašisti tiahli 
Rimavskou dolinou na Ban
skú Bystricu, nás zadelili 
medzi partizánov. Poslednú 
vojnovú zimu sme prežili na 
vrchoch, u partizánov alebo 
na nútených prácach kopa
ním zákopov. 
Povojnová eufória z mie

rového života a očakáva
nie krajších zajtrajškov pri
viedla niektorých z nás do 
komunistickej strany. Páčil 
sa nám program zameraný 
na lepšiu sociálnu budúc
nosť. Predstavovali sme si 
ju, ovplyvnení národným 
programom, evanjelickým 
protestantizmom a myšli
enkami francúzskych a tali
anskych komunistov a libe
rálov, v ružových farbách. 
Cudzí nám bol dogmatizmus 
a boľševizmus. Preto sme 
pri prvom väčšom otrase 
opustili komunistickú stra
nu, alebo nás z nej vylúčili, 
resp. zrušili nám členstvo. 
Stali sme sa načas druho
radými členmi spoločnosti, 
čakajúcimi na demokratický 
prevrat. 
Taký bol osud mladej voj

novej a povojnovej generácie, 
z ktorej vyšiel aj náš kama
rát a priateľ Milan Kiráľ.

(mo)
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Nevýrazné výkony futbal istov
Ako sme informovali v predchádzajúcom vydaní našich novín, vstup futbalovej reprezentácie obce do nového ročníka 

ligových súťaží nebol najvydarenejší, čo platí najmä o družstve dospelých. Situácia sa nezlepšila ani po ďalšej štvorko
lovej sérii zápasov. Kým v prvej štvorici stretnutí sme získali dva body, v ďalšom kvartete to boli body tri, ale...

Tieto tri body sme si nepri
písali za víťazstvo na ihris
ku, ale za rozhodnutie spoza 
zeleného stola o kontumácii 
za technickú chybu – neo
právnený štart hráča súpera 
v zápase s Lubeníkom.
Celková bilancia z ôsmich 

kôl je chudobná a tomu zod
povedá aj posledné miesto v 
aktuálnej tabuľke. Smutný 
je pritom pohľad aj na her
ný prejav mužstva, ktoré sa 
pravidelne dopúšťa fatálnych 
chýb v obrane, je bezradné v 
strede poľa a neefektívne v 
útočnej fáze. Pritom sa káder 
mužstva výrazne nezmenil, 
ale v porovnaní so súper
mi, s ktorými sme v pred
chádzajúcom ročníku bojo
vali v dolnej časti tabuľky o 
záchranu (napríklad Nenin
ce, Vinica, Lubeník), sme my 
na tom momentálne pod
statne horšie.
Situácia sa stáva kritic

kou, nie však beznádejnou. 
Pokiaľ si však chceme ligovú 
príslušnosť udržať naďalej, 
je potrebné urýchlene nájsť 
východisko, kým nás aj roz
hodcovia neodpíšu ako out
sidera a istého kandidáta 
zostupu. Pri pozornom sle
dovaní sa náznaky takého
to prístupu rozhodcov dali v 
posledných kolách už zare
gistrovať.

Výsledky:

Tomášovce – Klenovec 5:0 
(4:0)

Stretnutie sme začali ofen
zívne, čo domácich prekva
pilo a dovolili nám ovlád
nuť hru. Už v priebehu prvej 
päťminútovky sa dostal V. 
Parobek do dvoch čistých 
gólových príležitostí, kto
ré však zostali nevyužité. 
Obraz hry sa nezmenil až do 
25. minúty, keď sme v roz
pätí šiestich minút  po chy
bách našej obrany inkasova
li tri góly, čím bolo vlastne o 
osude zápasu prakticky roz
hodnuté. Naviac sme v záve
re polčasu  po chybe bran
kára dostali aj štvrtý gól.

Nepriaznivý vývoj sa nám 
už v druhom polčase nepo
darilo zvrátiť, aj keď sme 
udržiavali vyrovnanú hru. 
Opäť však zostali nepreme
nené dve dobré gólové šan
ce Jáchyma a V. Parobeka. 
Konečný výsledok 5:0 sta
novili domáci z penalty nar
iadenej po spornej zrážke 
domáceho útočníka s našim 
brankárom.
Zostava Klenovca: Vetrák  

– Mar. Kubinec, M. Bohá
čik, Valent, M. Parobek, Mir. 
Kubinec, R. Boháčik, Bar
to, V. Parobek, Jáchym, M. 

Ani úspešná Bartova penalta výsledok stretnutia s Lubení-
kom neovplyvnila (Klenovec - Lubeník 3:0 kont.)

Hruška. Striedali Benco, 
Kollár, Medveď.

Dorast:
Klenovec – Jesenské 2:5
Góly za Klenovec Cibuľa, 
Tomáš Dovala.
Žiaci:
Klenovec – Stránská 3:0 
kont. Hostia na stretnutie 
nenastúpili.

Klenovec – Lubeník 3:0 
kont.

Celé stretnutie sa odohra
lo, ale výsledok dosiahnutý 
na ihrisku 1:3 v prospech 
Lubeníka bol športovo-tech
nickou komisiou anulovaný 
a bol stanovený kontumačný 

výsledok 3:0 v náš prospech 
v dôsledku neoprávneného 
štartu hráča FK Lubeník v 
zápase.

Dorast:
Hnúšťa – Klenovec 4:0

Žiaci:
Veľké Teriakovce – Klenovec 
7:4

Hrn. Zalužany – Klenovec 
2:1 (0:0)

Stretnutie sme začali opa
trne a sústredili sme sa na 
pozornú obranu. Tento tak

Tabuľka po 8. kole
1. Veľký Blh 8 7 0 1 22:4 21
2. Tomášovce 8 7 0 1 18:5 21
3. Vinica 8 4 3 1 17:8 15
4. Mýtna 8 4 0 4 17:11 12
5. Radzovce 8 4 0 4 13:14 12
6. Lubeník 8 4 0 4 13:17 12
7. H. Zalužany 8 4 0 4 12:17 12
8. Hnúšťa 8 4 0 4 10:15 12
9. Olováry 8 3 2 3 17:18 11

10. Boľkovce 8 3 0 5 10:13 9
11. Nenince 8 2 2 4 11:12 8
12. Cinobaňa 8 2 1 5 11:20 7
13. Sklabiná 8 1 2 5 9:15 5
14. Klenovec 8 1 2 5 8:19 5

Pripravili: Pavel Ďurík
Michal Kňažek

tický zámer, opierajúci sa o 
spoľahlivý výkon brankára, 
sa nám darilo dodržiavať po 
celý prvý polčas a udržať v 
ňom nerozhodný stav. Nepo
zornosť v obrane na začiatku 
druhého polčasu nás pripra
vila o čisté konto a domáci 
sa ujali vedenia 1:0. Po otvo
rení hry z našej strany s 
cieľom streliť vyrovnávajúci 
gól sme však opäť chybovali 
v obrane a inkasovali druhý 
gól.. Do konca stretnutia sa 
nám už podarilo iba skorigo
vať stav stretnutia Kollárom 
na 1:2, keď dve dobré prí
ležitosti M. Hrušku zostali 
nevyužité. Mužstvo podalo v 
zápase dobrý výkon, škoda, 
že bez bodového zisku.

Zostava Klenovca: Vetrák 
– Mar. Kubinec, M. Boháčik, 
Vince, Benco, Mir. Kubinec, 
Barto, Jáchym, M. Hruška, 
Kollár, Medveď. Striedal R. 
Bálint.

Dorast:
Klenovec – Dolná Strehová 
1:2
Gól za Klenovec Tomáš Lás
ka.

Žiaci:
Klenovec – Jelšava 1:0
Gól Kasáč.

Klenovec – Mýtna 0:3 (0:0)

Stretnutie sme začali v útl
me, nedarila sa rozohrávka 
a nedokázali sme si vytvo
riť gólové príležitosti. Hostia 
pozorne bránili a sústredili 
sa na rýchle protiútoky. Táto 
taktika im dokonale vyšla v 
druhom polčase. Najskôr po 
centrovanej lopte a chybe 
nášho brankára sme inka
sovali prvý gól a po otvorení 
hry sme z klasických brejkov 
dostali ďalšie dva góly. Bez
krvný výkon v tomto zápase 
sme zavŕšili nepremenenou 
penaltou. Naviac sme stret
nutie dohrávali oslabení, 
keď musel po druhej žltej 
karte opustiť ihrisko Vince.
Zostava Klenovca: I. Hruš

ka – Mar. Kubinec, M. Bohá
čik, Vince, Benco, Mir. 
Kubinec, R. Boháčik, Barto, 
Medveď, M. Hruška, Vetrák. 
Striedali R. Bálint, Valent.

Dorast:
Veľký Blh – Klenovec 1:4
Góly za Klenovec Cibuľa 2, 
Kasáč, L. Brndiar



Obec Klenovec a Materská škola v Klenovci
Vás pozývajú

na slávnostný akt prepožičania čestného názvu

MATERSKÁ ŠKOLA KAROLA PAJERA

ktorý sa uskutoční
v sobotu 7. októbra 2006 o 14.00 hod.

v Spoločenskom dome v Klenovci

Akt prepožičania čestného názvu bude spojený s 
vernisážou výstavy

Karol Pajer - hrdina boja proti fašizmu
Záštitu nad podujatím prevzali:

Ján Kubiš, minister zahraničných vecí Slovenskej 
republiky

S. E. M. Jacques Faure, veľvyslanec Francúzskej 
republiky na Slovensku

Milan Murgaš, predseda Banskobystrického 
samosprávneho kraja
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Linz (Rakúsko) 26.-
27.09.2006: Prvýkrát v 
histórii Dunajského po-
hára v bedmintone bo-
lo slovenské družstvo 
víťazné a to Lokomotí
va Košice, ktorej far
by úspešne hájila aj 
klenovčianka  Barbora 
Bobrovská.

Prešov 03.-04.09.2006: 
Na turnaji olympijských 
nádeji v družstve Slo
venska II štartovala 
naša Dominika Rebo
vá. Zo štyroch zápa
sov v jednom zvíťazila. 
Jej prehry boli zväčša 
tesné! Nominovaná je i 
na medzinárodné M SR 
juniorov v Nitre.

Košice 09.09.2006: 
Tri dievčatá z Klenov
ca sa zúčastnili turna
ja mladšieho dorastu 
(GP U 17). Suverénne si 
viedla Dominika Rebo
vá (1991), keď bez stra
ty setu vyhrala dvojhru 
a bola prvá aj v mixe s 

partnerom Fašungom 
z Bratislavy. Štvorhru 
hrala s Balciarovou a 
tiež to vyzeralo, že pô
jdu až do finále, ale po 
vyhratom sete nad dvo
jicou Plesníková-Gajdo
šíková (TN) 21:13 a pre
hratom druhom 24:26 
už nemali v treťom dosť 
síl fyzických i psychic
kých. Potešilo, že tak 
ako Balciarová (1992) 
aj Lichancová (1993) vo 
dvojhre i v mixe prešli 
prvým kolom a patrí im 
9.-16. miesto.

Ďalšie akcie:
16.09.2006 - GP U 19 
Trenčín: Rebová, Suro
vá a Balciarová

23.09.2006 - Medziná-
rodné Majstrovstvá 
juniorov Nitra: Rebová

30.09.2006 - GP U 15 
v Šuranoch: Antalová, 
Lichancová, Balciarová, 
Bálintová, Trnavská, 
Ulický, Ladika a Babic

Ivan Majorský

Obec  Klenovec, Slovenská republika
Obec Mihálygerge, Maďarská republika

Banskobystrický samosprávny kraj
Gemersko-malohontské osvetové stredisko

v Rimavskej Sobote

Vás pozývajú na

VI. ročník  cezhraničného
folklórneho festivalu netradičných 

hudobných nástrojov

N á v r a t y
k   h u d o b n ý m   

t r a d í c i á m 

29.9. – 1.10.2006

Program
29.9.2006  piatok – obec Klenovec, Slovensko
16,00 hod. - Čo záhradka dala - prezentácia záhradkárov   

(Námestie Karola Salvu Klenovec)
Tekvicové strašidielka - výstava prác detí a rodičov MŠ 
(Námestie Karola Salvu Klenovec)

16,30 hod. - Zachovávanie európskeho kultúrneho dedič-
stva (odborný seminár v zasadačke Obecného úradu v 
Klenovci)

17,00 hod. - Maľovaná truhlica (výstava hudobných 
nástrojov a prezentácia hry v podaní Tibora Koblíčka  z 
Turičiek)

19,00 hod. - „Návraty k hudobným tradíciám“
predstavenie sólistov, inštrumentalistov a ľudových 
hudieb
Každy sobie – Poľsko
Harmonikári, tárogáto, citaristi – Maďarsko
Fujaristi z Kokavy nad Rimavicou
Trombity, píšťaly, gajdy, gajdice, pastiersky roh – Ger-
natovci z Turzovky
Bičiar – Peter Lašák z Utekáča
Ninera – Tibor Koblíček z Turičiek
Heligonkári  a ĽH FS VEPOR z Klenovca

21,30 hod. - Tanečná dielňa pre všetkých - ľudová vese-
lica

Podujatie sa koná s finančným príspevkom
Banskobystrického samosprávneho kraja!

Správy z  bedmintonu


